
Referat 
  

 
 

1. Godkendelse af dagsorden ved Charlotte Larsen  
Dagsorden blev godkendt  
 

2. Opfølgning på referat fra seneste møde ved Charlotte Larsen 
Bilag: Referat fra seneste møde – opfølgning indskrevet med rødt.  
Intet til referat  
 

3. Tema: Nyt kommunalt behandlingstilbud til børn og unge i psykisk mistrivsel - 
Let tilgængeligt kommunalt tilbud ved Maria Skou Larsen   
Der gives en status og orientering om arbejdet. 
 
Maria Skou Larsen gav en præsentation. Anvendt PP medsendes referatet.  
 

4. Samarbejdet mellem PPR og lægerne ved Louise Sidenius Harboe  
Flere forældre henvender sig til almen praksis og angiver at PPR beder dem gå til egen 
læge for henvisning til udredning i børneungepsykiatrien. Almen praksis oplever, at 
henvisninger kommer retur fra psykiatrien, hvis ikke er der en henvisning fra PPR.   
 
Maria Skou Larsen henviser til aftalen vedr. børn og unge med sindslidelser  
Samarbejdsaftale om børn og unge med sindslidelse (der arbejdes på en ny og lettere 
tilgængelig udgave). Her fremgår det, at læger kan og skal henvise til psykiatrien og at 
psykiatrien ikke kan afvise med baggrund i, at PPR skal ind over.  
 
Hvis læger modtager tilbagevisninger fra psykiatrien, hvor det direkte fremgår, at der 
skal rettes henvendelse til PPR inden henvisning, skal lægerne fremover kontakte egen 
kontakt i Driftsforum for Børne-og ungdomspsykiatrien eller Leder af PPR i Rebild 
Kommune Maria Skou Larsen (tlf. 2535 7117), da dette bør tages op på et møde med 
psykiatrien.  
 
Herudover bør der fra lægernes side være skærpet opmærksomhed på den årlige audit 
mellem psykiatri og almen praksis omkring tilbagevisninger i børne-ungepsykiatrien.   
 
PPR henviser som udgangspunkt ikke til, at egen læge skal lave henvisning. Hvis PPR 
er bekymrede, udarbejder PPR henvisningen selv. Der kan være sager, hvor PPR ikke 
vurderer, at henvisning er relevant, men hvor forældrene ønsker at få at vide, hvilke 
handlemuligheder de så har. Her kan PPR henvise til lægen. Ligeledes har kommunen 
ikke mulighed for at lave akutte henvisninger, hvorfor der også henvises til lægen, hvis 
det er denne form for henvisning, der er behov for.  

Emne: Møde i Kommunalt Lægeligt Udvalg (KLU) 

Faste deltagere 
Louise Sidenius Harboe; Helle Hare, Charlotte Larsen; Maria Skou Larsen, Janne M Olesen; 
Lotte Holt Worup, Birgitta Sloth Christiansen; Elisabeth Wittrup Frostholm og Inge Kjær 
Andersen (Sekretariat) 

Afbud:   

Tid og sted: 14. marts kl. 16.00 til 17.30 

Salen – Sundhedscenteret – Mastruplund   

https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftalen/Den-Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_samarbejdsaftale-om-boern-og-unge-med-sindslidelse.ashx?la=da
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Hvis I oplever, at I modtager andre typer henvendelser, må I meget gerne kontakte 
Maria Skou Larsen tlf. (25357117) omkring det konkrete barn, så vil hun se ind i sagen.  
 
Der opfordres i øvrigt til, at lægerne benytter muligheden for Fremskudt Åbent Hus med 
psykiatrien forud for udarbejdelse af henvisning. Tilbuddet er beskrevet i vedlagte pp.  
 

5. Kommunal praksiskonsulent og plejehjemslæge i lægedækningsområde Nørager 
ved Charlotte Larsen  
Der er stadig ingen, der har budt ind på opgaven som praksiskonsulent. 
Kommunen har opsagt aftale med nuværende læge i forhold til plejehjem i 
lægedækningsområdet Nørager. Der ønskes en drøftelse af principper for ny tilknytning 
af læge.  
 
Der blev givet en kort orientering. Efter mailkorrespondance med Louise Harboe er der 
aftalt proces, hvor læger i kommunen spørges først.  
 
Lægerne vil tage emnet med på deres næste møde i forhold til praksiskonsulent – en 
form for turnusordning overvejes fremsat som forslag.  
 
Charlotte Larsen orienterede om lægesituationen i Nørager-området.  
 

6. Orientering om resultatet af spørgeskema ved Inge Kjær Andersen  
På seneste møde var der enighed om at udsende et kort spørgeskema til lægerne, hvor 
der spørges ind til:  

• Vil du deltage i et nyt møde?  
• Hvilket tema kunne være spændende?  
• Hvad fik du ud seneste møde, hvis du deltog?   
• Hvad vil du gerne have ud af et temamøde?  

 
På mødet gives en orientering om resultaterne. 
 
Resultaterne blev præsenteret og drøftet.  
 

7. Afholdelse af lægemøde - valg af tema, tid og sted ved Charlotte Larsen  
Drøftelse af valg af tema på baggrund af svar fra spørgeskema og fastlæggelse af i 
hvilket kvartal, mødet ønskes afholdt. Der kan eventuelt aftales nedsættelse af 
arbejdsgruppe.  
 
Det blev besluttet, at næste møde afholdes den 19.november kl. 17 til kl.19 med 
efterfølgende spisning. Temaet bliver unge og unge voksne med mistrivsel. Modellen 
fra de seneste møder fastholdes. Det kan overvejes at mødet skal slutte med et oplæg, 
enten fra Maria Skou Larsen om let tilgængelige tilbud samt attester ved skolevægring 
eller fra arbejdsmarked om brug af attester.  
 
Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af: Gitte Alida Eriksen, Maria Skou 
Larsen, Lotte Holt Worup, Helle Harre og Inge Kjær Andersen.  
 
 

8. Nyt fra lægerne  
• Orientering om arbejdet i kvalitetsklyngen 
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9. Nyt fra kommunen  
• Arbejdet i sundhedsklyngen ved Charlotte Larsen  

Der blev givet en orientering om arbejdet med eSundhedsvæsen i Nordjylland.  
 

• Dosisdispensering: Opsamling på udviklingen og tilbagemeldinger fra lægerne på 
kommunens deltagelse i temamøde ved Birgitta Sloth Christiansen 
Der er kommet lidt flere på dosisdispencering, men der er lang vej endnu. Der 
arbejdes med at optræne flere borgere til selv at kunne tage deres medicin.  
  

• Janne Møller Olesen orienterede om at Sundhedscenteret sendt ansøgning til ”Pulje 
til udvikling af ryge- og nikotinstoptilbud til børn og unge 2024-2027” i 
Sundhedsstyrelsen. To læger har givet opbakning til ansøgningen. Pulje til udvikling 
af ryge- og nikotinstoptilbud til børn og unge 2024-2027 | Sundhedsstyrelsen 
 

10. Evt.  
Helle Hare påpeger, at lægerne modtager mange uhensigtsmæssige korrespondancer 
fra hjemmeplejen, herunder eksempelvis korrespondancer fra ældrecentre omkring 
ændringer i blandt andet medicin. Elisabeth Wittrup Frostholm bad Helle Hare kontakte 
hende direkte med de konkrete eksempler, således det er nemmere at reagere på de 
enkelte steder. Kontaktoplysninger er udleveret. 

 
Således opfattet IKA  
Godkendt CL 
  

https://www.sst.dk/da/puljer/Pulje-til-udvikling-af-ryge--og-nikotinstoptilbud-til-boern-og-unge-2024-2027
https://www.sst.dk/da/puljer/Pulje-til-udvikling-af-ryge--og-nikotinstoptilbud-til-boern-og-unge-2024-2027
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